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Referat af Medicintilskudsnævnets møde nr. 552 
 

Tid og sted: 
Mødet fandt sted i Lægemiddelstyrelsen, mandag den 23-09-2024. 
 

I mødet deltog: 
Nævnsmedlemmer: 
Palle Mark Christensen (formand) 
Kristian Karstoft (Danske Regioner) 
Michael Røder 
Nina Bjarnason 
Søren Boesgaard 
 
Observatør for Sundhedsstyrelsen: 
Kristine Rasmussen Hone 
 
Følgende nævnsmedlemmer havde meldt afbud: 
Janne Unkerskov 
Lone Baandrup 
Allan Flyvbjerg (patient- og forbrugerrepræsentant) 
 
Sekretariat: 
Freja Hemmingsen Sørup 
Ghousia Javid 
Jonas Fløche Vestergaard 
Jonas Sindal Blohm 
Kim Helleberg Madsen 
Morten Krydsfeldt 
Nikolai Laursen 
Rikke de Thurah Rishøj 
Safiye Özer 
Ulla Kirkegaard Madsen 
 
Referent: 
Nikolai Laursen 
 

Dagsorden for mødet: 
 

Punkt 1 – Generelt 

1. Referat fra møde nr. 551 
2. Meddelelser fra formanden 
3. Meddelelser fra sekretariatet 

 

Punkt 2 – Ansøgninger om generelt tilskud 

1. Ansøgning om generelt tilskud til Alkacit (kaliumcitrat), tabletter med modificeret udløsning 
  - Habilitet 

  - Vurdering af ansøgning om generelt tilskud 
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Punkt 3 – Individuelle tilskudsansøgninger 

Punkt 4 – Eventuelt  

 

Meddelelser og beslutninger truffet på mødet: 
 

Ad 1 – Generelt 

1. Referat af møde nr. 551 
Referatet blev godkendt.  
 

2. Meddelelser fra formanden 
Ingen nye meddelelser.  
 

3. Meddelelser fra sekretariatet 
 Lægemiddelstyrelsen orienterede om, at Novo Nordisk har trukket sin ansøgning om gene-
relt klausuleret tilskud på vilkår om risikodeling til Wegovy tilbage, idet virksomheden ikke 
kan opfylde vilkårene i Lægemiddelstyrelsens påtænkte afgørelse. 
 
Lægemiddelstyrelsen orienterede om, at sekretariatet vil prioritere revurdering af tilskudssta-
tus til de blodfortyndende lægemidler i ATC-gruppe B01, som følge af markante prisfald på 
rivaroxaban gennem de sidste måneder. 

   
 

Ad 2 – Ansøgning om generelt tilskud 

1. Ansøgning om generelt tilskud til Alkacit, (kaliumcitrat), tabletter med modificeret udløsning 
 
Habilitet: Nævnets medlemmer oplyste, at de ikke havde tilføjelser til deres habilitetserklæ-
ringer. Nævnet vurderede, at samtlige medlemmer var habile og kunne rådgive Lægemiddel-
styrelsen i denne sag. 
 
Vurdering af ansøgning: Nævnet fortsætter sine drøftelser på næste møde. 

 

Ad 3 – Individuelle tilskudsansøgninger 

Nævnet behandlede i alt 15 ansøgninger, som Lægemiddelstyrelsen havde forelagt for nævnet. Næv-
net anbefalede i 2 af ansøgningerne, at Lægemiddelstyrelsen laver en bevilling, i 11 af ansøgnin-
gerne, at der gives afslag og i 2 af ansøgningerne, at der indhentes yderligere oplysninger. 
 
 

Ad 4 – Eventuelt 

Der var intet under dette punkt. 
 
 
 
 
 

På nævnets vegne 
 

Palle Mark Christensen 
Formand 

 
 
 
 


